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MTNUTA 9EDTNTET ORDINARE DrN DATA DE 28.Os.2O19
=====================================

incheiatd azi 28.O5.2O19-cu pritejul gedinlei ordinare a Consiliului Local
al comunei Covds6nt

La lucririle gedintei participd 9 consilieri locali in funclie, absentind
d-nii consilieri Gagpar Alexandru gi Jiva Monica.

Mai particip5 la lucrSrile gedintei , d-l consilier juridic Drigoiu Ovidiu gi
2 cet5teni al comunei:-d-t Farcag Mitru-cov5s6nt nr.518,Mateg claudiu-
Valentin-Covds6nt nr.785 gi Nicula Eugen-CovdsAn! nr.879.

Se constat5 cE gedin3a este statutari.
D-l pregedinte de gedinti prezintd ordinea de zi conform Dispoziliei

nr,L96123.05.2019.
Se supune la vot ordinea de zi , care se aprobi cu 9 voturi pentru, fiind

adoptati hot5r6rea nr.3l I 28.O5.2O19, astfel :
l.Aprobarea ordinii de zi.
2.Aprobarea continutului procesului verbal al gedintei anterioare din data de
22.O4.20L9.
3.Proiect de hotdrdre privind declararea de interes public local a bunurilor de
pe raza comunei Covis6nt inregistrate de c5tre Compania de ApE Arad SA in
anul 2O 18-In itiator-Primar-Marius-silviu Onet.
4.Proiect de hot516re privind aprobarea Regulamentului de organizare gi
functionare a Cdminului Cultural Covisint-Initiator-Primar-Marius-Silviu
Onet.
5.Proiect de hotirAre privind aprobarea infiingirii Ansamblului Folcloric
,,Pistritorii Traditiilor" CovHsdnt-Initiator-Primar-Marius-silviu One!.
S.Proiect de hotd16re privind infiintarea,serviciului social de tipul CENTRUL
DE INFORMARE 5I CONSILIERE -Initiator-Primar-Marius-Silviu Onet.
T.Proiect de hotd16re privind aprobarea infiint5rii Asociagiei Sportive
Covds6 ngana " CovEsi nt-Initiator-Pri mar-Ma ri us-Si lvi u One!.
S.Proiect de hotd16re privind aprobarea Regulamentului comunal privind
organizarea pSgunatului, precum gi exploatarea pajigtitor gi a pdgunilor de
pe raza teritoriului administrativ al comunei Covds6nt, judetul Arad-
Initiator-Primar-Marius-Silviu Onet.
9.Proiect de hoti16re privind aprobarea Studiului de fundamentare privind
decizia de concesionare a activit5tii de sortare a degeurilor reciclabile gi
exploata rea Statiei de Sorta re Arad-In itiator-Pri ma r-Ma ri us-Si lviu One!.
lO.Proiect de hotdrAre privind aprobarea actualizdrii"indicatorilor proiectutui
,, Modern izare str5zi in com.covds6 ng-J udetu I Arad,-Eta pa rr-r n itiator-
Primar-Marius-Silviu One!.
11.Diverse.

Se trece la punctul nr.2 a! ordinii de zii" Aprobarea confinutului
procesului verbal al gedintei anterioare din data de 22,O4.ZOL9". D-na,
secretar supune spre aprobare procesul verbal al g'edintei anterioare din
data de 22.O4.2OL9t intreb6nd dacd existi probleme cu privire Ia conlinutut
acestuia sau se soliciti mentionarea exacti a opiniilor exprimate in gedinla
anterioarS.



D-l Iovici arati cd nu au fost prezentate chitangete cu care au fost pldtitdtaxa pentru folosirea autogrederului. D-na secretar arati ci in prb"""ulverbal a fost mentionatE aceastd solicitare, eventual ta punctul Diverse sepoate discuta dac6 a fost pregdtiti situalia cu chitangele respective.
se supune la vot procesul verbal al gedinlei din data de 22.o4.2o1g, carese aprob5 cu 9 voturi pentru, fiind aaoptaia hotdr6re a nr.32l2g.os.iot9-privind aprobarea conlinutului procesului verbal al gedinlei anterioare dindata de 22-o4.2otgt d-l Iovici solicitAnd sd fie meniionit iaptul cA nu s-aprezentat situatia cu chitanlele cu care a fost pl5titS taxa pentru folosireaautogrederului.

Se trece la punctul nr.3 al ordinii de zi=" Proiect de hotirfire privind
declararea de interes public local a bunurilor de pe raza 

"o-un.i Covdsin!inregistrate de cStre compania de Api Arad sA in anul 2oiC,;.
Se prezinti proiectul de hot5rdre, D-na secretar arat5 cd Compania de

ApE Arad SA a a comunicat situalia cu bunurile de pe raza comunei Covds6n!inregistrate in anul 2018 gi ca atire a fost iniliat pioiectut de hotdr6reprivind declararea de interes public local a aclstor bunuri, fiind in numdr de20, iar valoarea acestora fiind LO.ZI2,OO tei.
Se supune la vot proiectul de hotdr6re, care se aprobd cu 9 voturi pentru,fiind adoptat5 Hotd r6re a nr.33 / 28.O5.2O 19.
Se trece la punctul nr.4 al ordinii de zi=" Proiect de hotlr$re privind

apro. barea Regulamentului de organizare gi funclionare a Ciminului CulturalCovis6nt".
Se prezintd proiectul de hotir6re.
D-l consilier juridic Drigoiu arati cH in urma studierii actelor normativein domeniu, a regutamentuiui cadru de funcSionare a Cdminelor cutturale,raportat la situalia locald, a fost iniliat acesi proiect de hotdr6re.

La lucririle gedingei intrd d-r primar one! Marius-silviu.
D-l Iovici aratd cd din regutament rezult8 cd in mod obligatoriu infiinldmgi un post.
D-l consilier juridic Drigoiu aratd cd prin proiectul de hot5rare seinfiinleazd CSminul cultural gi se aprob5-r.gri"-entul acestuia, modificarea

organigramei sau delegarea atribuliilor fiind decizia primarutui g se
concretizeazS orin prin dispozitie de detegare ori o piopunere piin proiect dehotir6re de modificare a organigramei.

Se supune la vot proiectul de hotdrire, care se aprobd cu 9 voturipentru, fiind adoptati Hotd16rea nr.34i 29.05.2019.
Se trece Ia punctul nr.5 al ordinii de zi" Proiect de hotirfire privind

aprobarea infiintdrii Ansamblului Folcloric,,Pistrdtorii Tradigiilor,, Cov5s6n!,,.
Se prezintd proiectu! de hotirAre.
D-l Stoica intreabi dac5 acest Ansambtu care funclioneazd de cevavreme nu este infiingat deja.
D-l primar arati ci degi funclioneazi de c6giva ani nu a fost intocmitscriptic nimic cu privire la acest ansamblu.
Se supune la vot proiectul de hotdr6re, care se aprobd cu 9 voturipentru, fiind adoptatd Hotdr6re a nr.B5 I 2B.OS.2019.

trece la punctul nr.5 al ordinii de zi=" Proiect de hotir6re privind
infiintarea serviciului social de tipul CENTRUL DE TNFORMARE gr
CONSILIERE".

Se prezintd proiectul de hotir6re.
D-l primar Onet Marius-Silviu aratd ci urmare a controtului efectuat gi amdsurior dispuse de Agenlia JudeleanH Pentru Prestalii Sociale Arad, unidintre misurile dispuse a fost gi infiinlarea serviciutui sociat de tipul Centru

de Informare gi Consiliere gi ca atare a fost iniliat prezentul proiect dehoti16re
Se supune la vot^proiectul de hotirdre, care se aprobi cu 9 voturi pentru,

fiind adopta.ti HotdrSre a nr.36 / 28.05.2019.



Se trece la punctul nr.7 al ordinii de zit" Proiect de hotSr6re privind
aprobarea infi intirii Asociatiei Sportive Covds6 nla na" Cov5s6 n!,,,

Se prezintd proiectul de hotdr6re,
D-l primar aratd cE urmare a discutiilor cu privire la activitatea sportivi

de pe raza comunei s-a iniliat acest proiect de hotir6re.
D-l Stoica arati cE proiectul cu Clubul Sportiv iniliat de d6nsul nu s-a

realizat gi a fost schimbat cu acesta,
D-l consilier juridic Drdgoiu arat5 cE urmare a legislatiei in domeniu gi a

consultirii cu Agentia NationalS a Sportului s-a pregdtit acest proiect pentru
infiintarea unei Asociatii Sportive gi nu Club sportiv, deoarece Ctubul sportiv
are personalitate juridic5, are contabilitate proprie gi ar fi necesar un
contabil, deci discutdm de costuri; singura formd de organizare pentru a
primi certificatul de identitate sportivS, s-a fdcut un contract de societate
civilS cu $coala Gimnazial5 ,,Cornelu Miclogi", ratiunea pentru care s-a iniliat
acest proiect a fost cea de a fi functionalS , dar in acelagi timp de
simplificare a documentatiei de infiingare gi functionare.

La lucririle gedintei intrd d-l Latia Gheorghe-proprietar de teren viticol
care aratS cE doregte si ia cuv6ntul la punctul ordinii de zi cu regulamentul
privind pSgunatul gi exploatarea pajigtilor gi pdgunilor.

Se reiau discutiile cu privire la infiintarea Asocia[iei Sportive gi d-t Stoica
d5 citire la art.2.2 din anexa la proiect gi arati ci activit5lile sunt limitate la
nivel judetean, in cadrul unui club s-ar participa gi la nivel nalionat, de
exemplu cupa Timbark, Danone sunt organizate de gcoal5 impreuni cu
Federatia Rom6nE de fotbal.

D-l Stoica precizeaz5 cH nu intelege de ce copiii sd nu poati merge 9i la
intreceri de alte niveluri dacd pot.

D-l consilier juridic Drigoiu arati ci aga cum preciza este vorba de
cheltuieli care pot sau nu pot fi sustinute.

Se supune la vot proiectul de hotirire, care se aprobi cu 9 voturi
pentru, fiind adoptatd HotErArea nr.37 / 28.05.2019,

Se trece la punctul nr.8 al ordinii de zi:" Proiect de hotdr6re privind
aprobarea Regulamentul ui com unal privi nd organ izarea pigunatului, precum
gi exploatarea pajigtilor gi a pdgunilor de pe raza teritoriului administrativ al
comunei Covis6nt, judetul Arad".

Se prezinti proiectul de hotdr6re.
D-l consilier juridc DrSgoiu arati cd datoriti problemelor gi a plSngerilor

existente cu privire la pSgunatul animalelcr s*a luat iniliativa de a avea un
regulament pe raza comunei; s-a avut in vedere in regulamentul propus
pentru aprobare si fie acoperite cdt mai multe aspecte, au existat
neintelegeri intre proprietarii de animale gi proprietarii de terenuri agricole;
ca gi concluzie din cuprinsul regulamentului : nu se p5guneazi pe parcelele
cu destina[ie agricol5, se face referire la utilizarea pSgunii proprietate
privati, sunt stabilite obliEagli, perioacli ete utilizare, iar acest regulament se
va comunica proprietarilor cu efective mai mari de animale gi se va afiga
pentru aducere la cunogtin[5 publicd.

D-l Iovici arati c5 s-a mai incercat si se rezolve situatia cu delin5torii de
animale, noi nu avem pSgune, pdgunea este a conrposesoratului, dar s-a
pierdut procesul respectivr s-d mai discutat despre aceste probteme.

D-l consilier juridic DrIEoiu arati cE ?;r urma lucririlor de intabulare care
sunt in curs de efectuare, vofft gti suprafrla exactS, se va intocmi
amenajament pastora!, de asemenea se va [ime cont gi de pagubele pe care
animalele le fac in timpul circulatiei.

Se dE cuv6ntul d-lui Laiia Gheorghe-proprietar de.teren viticol, care
aratd ci are probleme cu deiinEtorii de o!, in fiecare an are pagube
insemnate in teren vitico! pe care il de[!:i*, paEube care le fac oile aflate in
stabulalie in vecin5tatea tri"errului delirr'i gi ci:nsiderd cE Primiria a avut o
initiativd exceptionalS cu acest regu!ain:.;'t de g;*gunat. D-l Lalia arati ci



propune din comisia responsabilS pentru p6gunat si facd parte 9i 1
proprietar de oi.

D-l consilier juridic arati cd art.22 din regulament este esential gi va
trebui respectai, de exemplu ad6postirea animalelor la o distantd mai mic6
de 2OOm de terenurile agricole.

D-l Iovici aratd cE dAnsul are cumpirat5 o suprafat5 de Or34 ha 9i oile
trec tot timpul peste proprietatea d6nsului.

D-l Lalia arate cd mai agteapti 6 luni c6t este dat termenul, dar si se
realizeze acest lucru, s5-9i duc6 oile unde vor.

D-l Drigoiu aratd cE proprietarii de oi au fost invita$i la o gedinti la
primfirie pentru a clarifica problemele create de animalele pe care le detin 9i
cu privire la organizarea p5gunatului, dar numai s-au certat, nu a fost o
geainje constructivi gi nu s-a ajuns la nici o intelegere cu ei.- 

D-i Chig intreab6 dacd acest regulament are ganse sd fie respectat.
D-l Lalia aratd cH are rugimintea ca acest regulament si fie functional,

deoarecqgi dfinsul gi alli proprietari de terenuri agricole au probleme din
cauza acestor animale.

D-l Stoica aratd cd mai avem Hot5r6ri aprobate r s-o mai facem gi pe

asta.
D-l primar aratd cd se incearc5 reglementarea situatiei.
D-l bemirtean intreabi daci un proprietar de teren agricol poate sd-$i

!in[ animalele acolo. D-l consilier juridic aratd ci in regulament este
menlionat cH adipostirea animalelor sd fie Ia o distantd mai micd de 2OO m
de tCrenurite agricole, daci nu se respectS, se va aplica amendS.

D-l Ardelean arati cE vis a vis de amenzi, este discutabil, c6te amenzi nu
s-au incasat pe anul 2018? D-l consilier juridic Drigoiu arati ci in jur de 80O
milioane lei, dar s-au inceput documentatiile de infiintare a popririlor'

Se supune la vot proiectul de hotir6re, care se aprobi cu 8 voturi pentru
gi 1 ab[inere(S6mHrtean Andrei-simion), fiind adoptati HotirArea
nr.38/28.O5.2019.

Se trece la punctul nr.9 al ordinii de zit" Proiect de hot5r6re privind
aprobarea Studiului de fundamentare privind decizia de concesionare a

activitfilii de sortare a degeurilor reciclabile gi exploatarea Statiei de Sortare
Arad".

Se prezinti proiectul de hotir6re.
D-l consilier juridic Drdgoiu arat5 ci documentatia anexi la proiectul de

hotir6re a stat li transparenld, este vist5, fiind vorba de stalia de sortare a
degeurilor reciclabile.

Se supune ta vot proiectul de hotHr6re, care se aprobi cu 9 voturi
pentru, fiind adoptatd HotErArea nr.39 I 28.05.2019.

Se trece la punctul nr.1o al ordinii de ziz" Proiect de hotdr6re privind
aprobarea actualizirii indicatorilor proiectului -Modernizare strdzi in
com.CovEsAn!-Judetul Aradr-Etapa II".

Se prezinli proiectul de hot6r6re, D-l primar aratd cd urmare a majoririi
salariilor in construclii intre 2OOO-3OOO lei toli indicatorii proiectelor in
derulare au trebuit modificali; din picate aceste major5ri se vor suporta de
la bugetele locate, nu se mai primesc bani in plus fati de cei alocati initial.

p-l Stoica arat6 cd probabil daci firma executant5 se incadra in termenul
de realizare a lucr5rilor, nu mai aveam aceste probleme.

D-l primar arati ci nu are relevan!5, noi am primit de la bugetul de stat
3.094.965 lei gi orice cregtere greveazd pe bugetut local.

Se supune la vot proiectul de hot6r6re, care se aprobi cu 9 voturi
pentru, fiind adoptat6 Hot6rArea nr.A0l28.05'2019. '

Se trece la punctul nr.11 al ordinii de zi:" Diverse".
Se prezintd cererea nr.358 1L4,O5.2O19 a d-nei Delamarian Ana-Maria din

comuni Covis6n! nr.153 care solicit5 inchirierea clEdirii After Scool.
D-l consilier juridic Dr6goiu arati ci d-na Delamarian a fost Ia dAnsul 9i

vrea si realizeze o activitate alimentari in spatiul respectiv.
4



D-l Iovici intreabd dac5 se poate da, deoarece acolo s-a fdcut cl5direa
pentru a fi After Scool.

D-l consilier juridic Drdgoiu arat5 cE a verificat situatia imobilului, au
trecut 5 ani, deci se poate inchiria, dar am prezentat cererea depus6 pentru
a avea un acord de principiu a Consiliului Local pentru a demara intocmirea
documentatiei pentru organizarea !icitatiei.

In urma discutiilor cu 9 voturi pentru Consiliul Local hotirdgte sd i se
comunice prin pregedintele de gedinti d-nei Delamarian Ana-Maria
urmotorul rdspuns:"Consiliul Local Covds6nt a luat in considerare cererea
Dvs., urmind ca prin executiv si pregdteasci documentele necesare in
vederea inchirierii prin licitatie public5 a cl5dirii After Scool".

Se di cuv6ntul d-lui Nicula Eugen din comuna Covds6nt nr.879.
D-l Nicula arati ci are mai multe solicit5ri:
in primul r6nd a avut cerere depusi in temeiul Legii nr.1,8l1991 prin

care solicita constituirea suprafetei de 2rOO ha, i s-a aprobat doar suprafa$a
de O,5O ha, in acest sens solicitd sE i se comunice care este situatia cu
terenurile d.lor CEpittnS, Palalogos, Nicula Nicolae.

De asemenea, d-l Nicula mai intreabi ce taxd se achitd pentru tot ce este
pe domeniul public, cocini, alte materiale gi ca si nu se creadi cd ii tine
partea inclusiv materialele depozitate de fratele d6nsului Nicula Nicolae.

D-l Nicula mai arati cE in ceea ce privegte fosta zootehnie, a cui este
terenul respectiv, care este situatia cu grajdul de acolo.

Tot d-l Nicula mai intreab5 daci excavatorul este a Prim6riei, sau este a a
lui TodoancS.

D-na secretar aratd cd in ceea ce privegte problema cu privire la
constituiri este o problemi care s-a mai discutat gi i s-a rdspuns d-lui Nicula,
nu este competenla Consiliului Local, ci a Comisiei de aplicare a legilor
fondului funciar, deci dacS mai are solicitdri, sd se adreseze acestei Comisii,
cu privire la zootehnie construcliile gi terenul aferent apartin SC Spicul SA,
nu avem competenti asupra acestora, existind o sentinti judec5toreasci
definitiv6 din anul 1998, prin care aceasti societate degine constructiile gi
terenul aferent.

D-l Nicula intreabd dacd aceasti societate mai functioneazi gi plitegte
taxele legale.

D-l primar arati cd din c6te gtim aceasti societate mai existd, nu
cunoagtem dacd s-a desfiintat.

D-l Nicula aratd cE soliciti rdspun$ in scris.
D-na secretar aratd cd aga cum a precizat i s-a comunicat in scris la

solicit5rile anterioare gi daci mai are nel5muriri si depuni in scris o cerere
in care si fie precizat concret fiecare solicitare.

D-l Sim5rtean ridic5 problema creati in noua statie de autobus, sunt
probleme cu tirurile care parcheazi acolo degi nu au voie decAt sd
stationeze.

D-l consilier juridic Drigoiu aratH ci au fost comandate indicatoarele
rutiere cu restrictiile respective gi in momentul c6nd vor fi livrate vor fi
instalate.

D-l SSmirtean arati c5 tirurile respective parch"eazS in stalie gi nu este
voie, trebuie atentionati sH nu mai parcheze acolo.

Se di cuv6ntul d-lui Farcag Mitru-Covis6nt nr.518, care arati ci soliciti
sd se verifice gi s5 se adune gunoaiele gi diferitele materiale care au fost
aruncate la terenulde sport, de asemenea in centru la fosta casi a Iui Pribeg
Viorel sunt depuse materiale de constructiei de o perioad5 destul de mare,
si le utilizeze sau si elibereze Iocul, de asemenea la. numitul Preda Emil sunt
cAini nesupravegheali gi nu poti trece pe stradS, mai trec copii pe acolo, si
nu se produc5 evenimente neplicute.

D-l viceprimar Popan arat5 cd vor verifica fiecare situa[ie din cele
enumerate 9i se vor lua mdsuri,



Se di cuvintul d-lui Mateg Claudiu-Valentin-Covisin! nr.785, care arat5
ci soliciti si se ai misuri in zona in care locuiegte cu privire la depunerile de
bolovani din zona in care locuiegte.

D-l viceprimar arati ci gi-a notat gi se vor face verificiri gi lua m5surile
care se impun.

Fiind epuizate punctele ordinii de zi, se ridici sedinta.
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